



ASEAN PARLIAMENTARIANS FOR HUMAN RIGHTS

ការផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ស្តីពីអ្នកតំណាងរាស្ត្រដែលប្រឈមហានិភ័យ - សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ចំណងជើង៖ ការកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំងនៃការគំរាមកំហែងដល់សមាជិកសភាអាស៊ីអាគ្នេយ៍ក្នុងឆ្នាំមុន របាយការណ៍បានរកឃើញសមាជិកសភានៅទូទាំងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍បានស្ថិតនៅក្រោមការគំរាមកំហែង និងការយាយីដែលកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំងនៅក្នុងឆ្នាំមុនដែលមួយផ្នែកដោយសារតែរបៀបរបរយោធានៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា ប៉ុន្តែក៏មានការវិវត្ត នៃការរំខាននៅក្នុងតំបន់ផ្សេងទៀតផងដែរ។ របាយការណ៍ថ្មីមួយរបស់សមាជិកសភាអាស៊ីអាគ្នេយ៍ដើម្បីសិទ្ធិមនុស្ស (APHR) បានរកឃើញ។

ចំនួនសមាជិកសភា (សមាជិកសភា) ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួននៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍បានកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំងនៅឆ្នាំនេះ ពីមួយនៅឆ្នាំ 2020 ដល់ 91 នាក់ក្នុងឆ្នាំ 2021 APHR បានរកឃើញនៅក្នុងរបាយការណ៍ថ្មីរបស់ខ្លួនសមាជិកសភាដែលមានហានិភ័យ៖ ការសងសឹកប្រឆាំងនឹងសមាជិកសភាប្រឆាំងនៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍ក្នុងឆ្នាំ 2021។ APHR បាននិយាយថា ការកើនឡើងភ្លាមៗនេះភាគច្រើនដោយសារការវិវត្តក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា ជាកន្លែងដែលយោធាបានដណ្តើមអំណាចក្នុងរបៀបប្រហារក្នុងខែកុម្ភៈ ប៉ុន្តែមានការវិវត្តគួរឱ្យព្រួយបារម្ភនៅកន្លែងផ្សេងទៀតក្នុងតំបន់រួមមានប្រទេសថៃ ហ្វីលីពីន និងម៉ាឡេស៊ី ។ បើទោះជាមិនមានការបង្ហាញលម្អិតនៅក្នុងរបាយការណ៍ក៏ដោយ ក៏អតីតតំណាងរាស្ត្រគណបក្សប្រឆាំងក៏ត្រូវបានគេកំណត់គោលដៅនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាផងដែរ។

«ឆ្នាំនេះជាឆ្នាំដ៏ខ្មៅងងឹតមួយទៀតសម្រាប់សិទ្ធិមនុស្សនៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍ ហើយនៅពេលដែលតំបន់របស់យើងធ្លាក់ចុះកាន់តែជ្រៅទៅក្នុងកណ្តាប់ដៃផ្តាច់ការ តំណាងរាស្ត្រជាប់ឆ្នោតបានស្ថិតក្នុងចំណោមអ្នកដែលបានកំណត់គោលដៅយ៉ាងខ្លាំង ជាពិសេសអ្នកដែលក្រោកឈរឡើងដើម្បីភាពសមរម្យជាមូលដ្ឋាន សិទ្ធិមនុស្ស និងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ" លោក Teddy Baguilat Jr សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល APHR និងជាអតីតសមាជិកសភាហ្វីលីពីន (សមាជិកសភា) បាននិយាយ "ការអភិវឌ្ឍន៍ក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ាមានបញ្ហាជាពិសេស ដែលជាកន្លែងដែលក្រុមប្រឆាំងនយោបាយបានរងការវាយប្រហារដោយរបបយោធា ប៉ុន្តែក៏មានការព្រួយបារម្ភនៅកន្លែងផ្សេងទៀតផងដែរ ដោយរដ្ឋាភិបាលបានប្រើប្រាស់ COVID-19 ដើម្បីធ្វើឱ្យប្រហុបសមាជិកសភាបក្សប្រឆាំង និងលុបបំបាត់គួរឱ្យត្រួតពិនិត្យដ៏សំខាន់ដែលពួកគេដើរតួក្នុងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ។ "



ASEAN PARLIAMENTARIANS FOR HUMAN RIGHTS

« ឿងធំជាងគេដែលតំណាងរាស្ត្រត្រូវបានឃុំឃាំងដោយគ្រាន់តែបំពេញអាណត្តិរបស់ខ្លួនជាអ្នកតំណាងរាស្ត្រ យើងក៏ធ្លាប់បានឃើញការគំរាមកំហែងដល់តំណាងរាស្ត្រចំពោះការបំពេញការងាររបស់ពួកគេ ក៏ដូចជាយុទ្ធនាការរៀបចំការយាយីពីប្រព័ន្ធតុលាការ និងព័ត៌មានមិនពិតដែលមានគោលបំណងបង្ខូចកេរ្តិ៍ឈ្មោះ និងបំបិទមាត់ពួកគេ។ "Baguilat បាននិយាយ។

ចំពេលមហន្តរាយសិទ្ធិមនុស្សដែលកំពុងបន្តនៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា គណបក្សប្រឆាំងនយោបាយ ជាពិសេសសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធជាតិដើម្បីប្រជាធិបតេយ្យ (NLD) ដែលបានឈ្នះការបោះឆ្នោតឆ្នាំ 2020 យ៉ាងភ្ញាក់ភ្ញាក់ គឺជាគោលដៅលេចធ្លោជាងគេ។ របបយោធាបានព្យួរសភាជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិទាំងអស់ ហើយដកហូតអាសនៈរបស់សមាជិកសភាតាមបែបប្រជាធិបតេយ្យ ដោយគ្មានហេតុផលផ្លូវច្បាប់ ឬរដ្ឋធម្មនុញ្ញ។ យ៉ាងហោចណាស់សមាជិកសភាចំនួន 90 នាក់នៅតែស្ថិតក្នុងការឃុំខ្លួន ឬការឃុំខ្លួនក្នុងផ្ទះ ខណៈដែលអ្នកផ្សេងទៀតជាច្រើនបានចូលទៅលាក់ខ្លួនដើម្បីគេចពីជោគវាសនាដូចគ្នា។

"មិនពេញចិត្តនឹងការលួចលង់លំបាកបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០២០ ពីប្រជាជន របបយោធាក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ាបានស្វែងរកភាពស្របច្បាប់នៃការដណ្តើមអំណាចរបស់ខ្លួនដោយការបិទសភា ដោយប្រកាសក្រុមដែលបង្កើតឡើងដោយសមាជិកសភាដែលជាប់ឆ្នោតតាមលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យថាខុសច្បាប់" និងដាក់គុកជិត 100 ។ លោក Charles Santiago ប្រធាន APHR និងជាសមាជិកសភាម៉ាឡេស៊ីបាននិយាយថាសមាជិកសភាទាំងនោះត្រូវបានគេ ចោទប្រកាន់យ៉ាងសាហាវបំផុត "។ "ក្នុងរយៈពេលមួយឆ្នាំកន្លងមក ប្រជាជនមីយ៉ាន់ម៉ាបាននិយាយខ្លាំងៗ និងច្បាស់ថាអ្នកតំណាងរបស់ពួកគេជានរណា - អ្នកដែលពួកគេបានជាប់ឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោតឆ្នាំ 2020 ហើយត្រូវអង្គអន្តរជាតិទាំងអស់ រួមទាំងអាស៊ាន ត្រូវតែផ្តោលទោសយោធាមីយ៉ាន់ម៉ាក្នុងលក្ខខណ្ឌដ៏ខ្លាំងក្លាបំផុត អំពាវនាវឱ្យមានការដោះលែង។ ក្នុងចំណោមអ្នកទាំងអស់ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនតាមអំពើចិត្ត ចាប់តាំងពីរដ្ឋប្រហារ រួមទាំងសមាជិកសភា និងដើម្បីឱ្យប្រទេសជាតិត្រូវដើរលើមាត់ប្រជាធិបតេយ្យវិញ "។

APHR បាននិយាយថា ខណៈដែលស្ថានភាពក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ាបានគ្របដណ្តប់លើចំណងជើង សមាជិកសភាក៏មានហានិភ័យ នៅកន្លែងផ្សេងទៀតក្នុងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍ ជាពិសេសម៉ាឡេស៊ី ហ្វីលីពីន និងថៃ។



ASEAN PARLIAMENTARIANS FOR HUMAN RIGHTS

នៅប្រទេសម៉ាឡេស៊ី ក្នុងខែមករា រដ្ឋាភិបាលរបស់នាយករដ្ឋមន្ត្រី Muhyiddin Yassin បានប្រើប្រាស់ជំងឺរាតត្បាត COVID-19 ជាលេសដើម្បីដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន ខណៈដែលសភាត្រូវបានផ្អាកអស់រយៈពេលជាងប្រាំពីរខែ។ អ្នកនយោបាយគណបក្សប្រឆាំង ស្ថិតក្នុងចំណោមអ្នកដែលបានកំណត់គោលដៅក្នុងការបង្ក្រាបកាន់តែខ្លាំងឡើងលើការមិនពេញចិត្ត ដោយមានសមាជិកសភាយ៉ាងតិចដប់ប្រាំបួនបានសួរចម្លើយ ឬចោទប្រកាន់ពីបទសម្តែងការរិះគន់ពាក់ព័ន្ធនឹងការរំលោភសិទ្ធិមនុស្ស ឬការព្យួរសមាជិកភាពសភា។

នៅក្នុងប្រទេសហ្វីលីពីន យុទ្ធនាការផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានមិនពិត ការគម្រាមកំហែង និងអ្វីដែលគេហៅថា "ការដាក់ស្លាកក្រហម" របស់សមាជិកសភាបក្សប្រឆាំងបានកើនឡើងគួរឱ្យព្រួយបារម្ភនៅមុនការបោះឆ្នោតសកលដែលនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅឆ្នាំ 2022 ខណៈដែលប្រធានាធិបតី Rodrigo Duterte

និងមន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ផ្សេងទៀតបានធ្វើការចោទប្រកាន់ដោយគ្មានមូលដ្ឋានលើសមាជិកសភាឆ្លងនិយមដោយអះអាងថា ពួកគេគាំទ្រការបះបោរកុម្មុយនិស្តប្រដាប់អាវុធ។ សមាជិកព្រឹទ្ធសភា Leila de Lima នៅតែស្ថិតក្នុងពន្ធនាគារ ហើយឥឡូវនេះត្រូវបានឃុំខ្លួនតាមអំពើចិត្តអស់រយៈពេលជិតប្រាំឆ្នាំ។

ទន្ទឹមនឹងនេះ នៅក្នុងប្រទេសថៃ រដ្ឋាភិបាល និងសម្ព័ន្ធមិត្តរបស់ខ្លួនបានបន្តកម្រិតសំណុំរឿងឧក្រិដ្ឋកម្មប្រឆាំងនឹងសមាជិកសភា Move Forward Party (MFP) ខណៈដែលសមាជិកសភាបក្សប្រឆាំងក៏ជាគោលដៅនៃការរំលោភបំពានយ៉ាងទូលំទូលាយតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត ដែលជាអ្វីៗតាមរយៈ "ប្រតិបត្តិការព័ត៌មាន" ដែលសម្របសម្រួលដោយភាសាសម្តែងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងរដ្ឋ។

"ការវាយប្រហារលើសមាជិកសភាគឺជាការវាយប្រហារលើលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ។ ការយាយីជាប្រព័ន្ធរបស់សមាជិកសភា - មិនថាតាមអ៊ីនធឺណិត ក្រៅបណ្តាញ តុលាការ ឬបើមិនដូច្នោះទេ - មានគោលបំណងយ៉ាងច្បាស់ក្នុងការរារាំងពួកគេមិនឱ្យធ្វើការងាររបស់ពួកគេ និងដើរតួជាការត្រួតពិនិត្យតុល្យភាពក្នុងនាមប្រជាពលរដ្ឋ។ Baguilat Jr. បាននិយាយថា "តួនាទីរបស់សមាជិកសភាគឺពិតជាមានសារៈសំខាន់ណាស់នៅក្នុងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ជាពិសេសក្នុងអំឡុងពេលជំងឺរាតត្បាតនៃរយៈពេលពីរឆ្នាំចុងក្រោយនេះ ឬនៅពេលការបោះឆ្នោតខិតជិតមកដល់ ដូចករណីនៅក្នុងប្រទេសហ្វីលីពីន និងកម្ពុជាដែរ"។



ASEAN PARLIAMENTARIANS FOR HUMAN RIGHTS

« ចំពេលមានការវាយលុកលើសិទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យដែលយើងកំពុងធ្វើជាសាក្សីនៅទូទាំងតំបន់ អ្នកធ្វើការដើម្បីការពារត្រូវតែមករួមគ្នា និងដើរតួជាសំឡេងតែមួយ។

យើងអំពាវនាវឱ្យរដ្ឋាភិបាលរបស់យើងនៅទូទាំងអាស៊ីអាគ្នេយ៍ធ្វើអ្វីៗគ្រប់យ៉ាងតាមអំណាចរបស់ពួកគេដើម្បីការពារសិទ្ធិមនុស្សរបស់សមាជិកសភាទាំងអស់។ "ហើយជំរុញឱ្យសមាជិកសភារបស់យើងអំពាវនាវពេលឃើញមានការរំលោភបំពានដែលពួកគេឃើញនៅគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ" Baguilat បាននិយាយថា ។